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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Visszatérül-e valami a Széchenyi Bankra költött 
közpénzmilliárdokból?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több mint 5 évvel ezelőtt tett feljelentést a Magyar Nemzeti Bank ismeretlen tettesek ellen tett 
feljelentést a Széchenyi Kereskedelmi Banknál történt, a jegybank álláspontja szerint 
„bűncselekmények gyanúját felvető események miatt”. Az MNB feljelentésében sajtóhírek szerint 
hűtlen kezelés, hanyag kezelés, illetve további pénzügyi visszaélésekre utaló cselekmények gyanúja
szerepelt. A 2015 tavaszán indult nyomozásról az elmúlt években a nyilvánosság kevés érdemi 
információt tudhatott meg, mígnem a napokban arról értesülhettünk, hogy őrizetbe vették a 
Széchenyi Bank egykori vezetőit, illetve a bank környezetében dolgozó tanácsadókat.

2013 nyarán az akkori Nemzetgazdasági Minisztérium 3 milliárd forintért 49%-os tulajdonrészt 
vásárolt a Széchenyi Bankban, amely pénzintézethez 2014. november 4-én, alig másfél évvel a 
tőkeemelést követően, az MNB kénytelen volt felügyeleti biztosokat kirendelni, majd az MNB 
Pénzügyi Stabilitási Tanácsa 2014. december 5-én közzétett határozatában visszavonta a Széchenyi 
Kereskedelmi Bank Zrt. tevékenységi engedélyét és elrendelte végelszámolását, mert "az intézmény
működése fenntarthatatlanná vált". A pénzintézet végelszámolása 2015 augusztusában 
felszámolásba ment át.

A Széchenyi Bank bukásával nem csak az állami tulajdonrész-vásárlásra a magyar adófizetők 
pénzéből származó 3 milliárd forint enyészett el, de a központi költségvetés 2014-ben a betétesek 
kárenyhítésére további 6 milliárd forintot csoportosított át.

Ennek fényében kérdezem Miniszter Urat, hogy lát-e esélyt arra hogy bármi visszatérül azokból az 
összegekből, amiket részint a Széchenyi Bank tulajdonrészének megvásárlására, részint a betétesek 



kártalanítására közpénzből elköltöttek?

Demeter Márta

(LMP)
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